
Protokół Nr 20/08 
z posiedzenia Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i  Współpracy   

z Zagranic ą 
Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 

w dniu 31.10.2008 roku. 
 
 
Obrady Komisji prowadził Pan Jarosław Przygodzki – Przewodniczący Komisji 
Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą.  
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji oraz zaproszeni goście zgodnie  
z listami obecności (załącznik nr 1 i 2).  
 
Porządek posiedzenia: 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie podpisania umowy o współpracy 
międzynarodowej pomiędzy Województwem Świętokrzyskim i Regionem 
Centralnej Finlandii Republiki Finlandii, wyraŜenia zgody na przesłanie 
projektu umowy ministrowi właściwemu do spraw zagranicznych w celu 
uzyskania zgody na jego podpisanie, a takŜe wytypowania trzech członków 
wspólnej grupy roboczej ze strony Województwa Świętokrzyskiego 
opracowującej programy i plany realizacji ww. umowy. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/269/08 
Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 27 maja 2008r. w sprawie 
przyjęcia Programu Inwestycji Samorządu Województwa Świętokrzyskiego 
2007-2013. 

3. Stan wdraŜania Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki na koniec III kwartału 
2008 roku, priorytety VI, VII, VIII i IX PO KL oraz omówienie rekomendacji w 
zakresie wstępnego sprawozdania z audytu zgodności oraz podjętych działań 
w tym zakresie. 

4. Informacja na temat współpracy zagranicznej Województwa Świętokrzyskiego  
z innymi samorządami w Unii Europejskiej. 

5. Sprawozdanie z działalności Regionalnej Organizacji Turystycznej 
Województwa Świętokrzyskiego w I półroczu 2008 roku. 

6. Informacja o Promocji turystycznej Województwa Świętokrzyskiego w I 
półroczu 2008 roku. 

7. Informacja nt. stanu realizacji Koncepcji Promocji Gospodarczej Polski 
Wschodniej. 

8. Przyjęcie planu załoŜeń, realizacji projektów wynikających ze „Studium 
rozwoju społeczeństwa informacyjnego na lata 2008-2010”. 

9. Sprawy róŜne. 
 
Do porządku został wprowadzony punkt 1a.: zaopiniowanie projektu uchwały w 
sprawie nabycia od osób fizycznych nieruchomości przeznaczonych pod budowę 
zbiornika wodnego Wierna Rzeka na rzece Łososinie. (projekty uchwał stanowią zał. 
do protokołu XIX sesji Sejmiku) 
Z powodu braku quorum omawianie porządku rozpoczęto od punktu 3. 
 
Ad. 3. 
Stan wdraŜania Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki na koniec III kwartału 2008 
roku, priorytety VI, VII, VIII i IX PO KL oraz omówienie rekomendacji w zakresie 



wstępnego sprawozdania z audytu zgodności oraz podjętych działań w tym zakresie. 
(zał. 6) 
 
Szczegółowy załączony materiał zreferował Jerzy Środa - Zast ępca Dyrektora 
Departamentu Mienia, Geodezji, Kartografii i Planow ania Przestrzennego . W 
szczegółach technicznych wypowiedział się Przemysław Łysak ze 
Świętokrzyskiego Biura Rozwoju Regionalnego . 
Nie było głosów w dyskusji, materiał został przyjęty do akceptującej wiadomości. 
 
 
Ad. 1. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie podpisania umowy o współpracy 
międzynarodowej pomiędzy Województwem Świętokrzyskim i Regionem Centralnej 
Finlandii Republiki Finlandii, wyraŜenia zgody na przesłanie projektu umowy 
ministrowi właściwemu do spraw zagranicznych w celu uzyskania zgody na jego 
podpisanie, a takŜe wytypowania trzech członków wspólnej grupy roboczej ze strony 
Województwa Świętokrzyskiego opracowującej programy i plany realizacji ww. 
umowy. 
 
Projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem zreferował Jacek Kowalczyk – Dyrektor 
Departamentu Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki.  
Lech Janiszewski – Członek Zarz ądu  poinformował, Ŝe moŜe jeszcze być 
wprowadzona autopoprawka do projektu uchwały. Nie jest to jednak jeszcze 
postanowione.  
 
Nie było głosów w dyskusji. 
Projekt uchwały został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. (zał. 4) 
 
Ad. 2. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/269/08 Sejmiku 
Województwa Świętokrzyskiego z dnia 27 maja 2008r. w sprawie przyjęcia Programu 
Inwestycji Samorządu Województwa Świętokrzyskiego 2007-2013. 
 
Jadwiga Głowienka – Dyrektor Departamentu Polityki Regionalnej zreferowała 
temat zgodnie z uzasadnieniem do projektu uchwały. 
 
Nie było głosów w dyskusji. 
Projekt uchwały został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. (zał. 5) 
 
Ad. 7.  
Informacja nt. stanu realizacji Koncepcji Promocji Gospodarczej Polski Wschodniej. 
  
Punkt ten został przesunięty ze względu na referującą do osobę. 
 
Jadwiga Głowienka – Dyrektor Departamentu Polityki Regionalnej zreferowała 
załączony do protokołu szczegółowy materiał. Podkreśliła, Ŝe finansowanie będzie z 
programu Polski Wschodniej. Trzeba wykorzystać kaŜdą szansę. Kładzie duŜy nacisk 
na promocję. 
 



W dyskusji uczestniczyli: Jarosław Przygodzki i Wiesław Woszczyna. Zgadzają się z 
koniecznością promocji województwa i popierają starania Departamentu Dyrektor 
Głowienki. 
Informacja została przyjęta do akceptującej wiadomości. (zał. 12) 
 
Ad. 4, 5 i 6. 
4. Informacja na temat współpracy zagranicznej Województwa Świętokrzyskiego  

z innymi samorządami w Unii Europejskiej. 
5. Sprawozdanie z działalności Regionalnej Organizacji Turystycznej Województwa 
Świętokrzyskiego w I półroczu 2008 roku. 

6. Informacja o Promocji turystycznej Województwa Świętokrzyskiego w I półroczu 
2008 roku. (zał 7, 8 i 9) 

 
Do punktu 4. Jacek  Kowalczyk – Dyrektor Departamentu Edukacji, Kultury , 
Sportu i Turystyki przeprowadził prezentację multimedialną referując załączone 
materiały. 
Dodatkowo w tym punkcie Lech Janiszewski – Członek Zarządu wymienił odbyte w 
ostatnim czasie wizyty ambasadorów. Były to: wizyta w Szwajcarii, Irlandii, Wielkiej 
Brytanii (dotycząca Internetu satelitarnego), na Ukrainie i Ukrainy w Krakowie. 
 
W punktach 4 i 5 Jacek  Kowalczyk – Dyrektor Departamentu Edukacji, Kultury , 
Sportu i Turystyki przeprowadził prezentację multimedialną referując załączone 
materiały. Dodatkowo podkreślił, Ŝe mamy nowe punkty informacji turystycznej, 
działa bardzo ciekawy portal internetowy. Współpracują z Polskim Portalem 
turystycznym. Zaznaczył, Ŝe ROT oczywiście ściśle współpracuje z Urzędem 
Marszałkowskim i często pokazują się razem w róŜnych częściach Polski (np. targi). 
Dzięki ich zintegrowanym działaniom Jaskinia Raj stała się najbardziej atrakcyjnym 
miejscem w Polsce, wygrała z takimi atrakcjami, jak Morskie Oko, czy Hel.  
Jest zadowolony z efektów działalności i Ŝyczyłby sobie, Ŝeby nadal tak się rozwijała. 
 
Wszystkie trzy punkty zostały przyjęte do akceptującej wiadomości. 
 
Ad. 1a. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nabycia od osób fizycznych 
nieruchomości przeznaczonych pod budowę zbiornika wodnego Wierna Rzeka na 
rzece Łososinie. 
 
Projekt uchwały i uzasadnienie zreferował Janusz Śledziński – Dyrektor 
Departamentu Rozwoju Obszarów Wiejskich i Środowiska . 
   
Nie było głosów w dyskusji. Projekt uchwały został zaopiniowany jednogłośnie 
pozytywnie. (zał. 3) 
 
Ad. 8. 
Przyjęcie planu załoŜeń, realizacji projektów wynikających ze „Studium rozwoju 
społeczeństwa informacyjnego na lata 2008-2010”. (zał. 11) 
 
Temat na podstawie bardzo obszernego, załączonego materiału zreferował Andrzej 
Sztokfisz – Pełnomocnik ds. Informatyzacji Wojewódz twa . Opowiedział o wielkim 
zaangaŜowaniu swojego zespołu w informatyzację oraz o oporze, na jaki się natykają 



w gminach. Ludzie niemający Internetu zazwyczaj twierdzą, Ŝe nie jest im on 
potrzebny, trzeba ich przekonać, Ŝe jest inaczej. W Internecie co raz więcej rzeczy 
się dzieje, co raz więcej spraw moŜna załatwić. 
 
W dyskusji uczestniczyli: Wiesław Woszczyna, Grigor Szaginian, Lech Janiszewski. 
Informacja została przyjęta do akceptującej wiadomości. 
 
Ad. 9. 
Sprawy róŜne. 
 
W tym punkcie Marcin Perz  – Członek Zarz ądu  chciał zasygnalizować, jakie widzi 
zagroŜenia wypływające z nowego projektu Natura 2000 w naszym województwie. 
Zaznaczył, Ŝe w tej chwili jest w planach objęcie Naturą 2000 około 60% powierzchni 
naszego województwa. Nie przewiduje się w ogóle dyskusji na poziomie 
województwa, nie pyta się nikogo o zdanie, ani nie  bierze pod uwagę Ŝadnych 
wojewódzkich planów. Jeśli Natura pozostanie w takiej formie, jaką się w tej chwili 
planuje nie będziemy mogli wykorzystać środków, jakie nam będą przysługiwały.  
W kwestii budowy dróg jest to ogromne utrudnienie i wynikające z tego opóźnienia i 
dodatkowe koszty. W tym momencie planowana droga S7 w całości znajduje się na 
obszarze planowanej Natury 2000.  
 
Jarosław Przygodzki  – Przewodnicz ący Komisji równieŜ jest zdania, Ŝe Natura 
2000 to wielkie zagroŜenie i utrudnienie dla naszego województwa. Zapowiedział, Ŝe 
będzie chciał poświęcić jedno z listopadowych posiedzeń Komisji Strategii na ten 
temat. 
 
 
Protokół sporządziła  
Daria Biskup-Kozik 
 

Przewodniczący Komisji  
 
 
  Jarosław Przygodzki  

 
 


